
Serajnikova o učiteljskem počitniškem tečaju v 
Mariboru. 

Sprejetih predlogov je bilo l i , ki jih je 
društvo samo izvedlo ali pa jih je odstopilo 
»Zvezi slov. staj. učiteljev in učiteljic" v na
daljno ukrenitev. V izvršitvi enoglasnpga dru
štvenega sklepa z dne 13. januarja 1910 seje 
tovarišu Ivanu Košarju izročila dne 1. avgusta 
pret. 1. po deputaciji častna diploma. Na mno
gaja zdrava leta! 

Blagajniško poročilo je kazalo 262'70 K 
dohodkov ter 239 34 K izdatkov, torej 2336 K 
prebitka. 

Za tekočo društveno dobo je bil izvoljen 
stari odbor, in sicer: Josip Bajšp, predsednik, 
Anton Porekar, podpredsednik, Adolf Eosina, 
tajn k, Jakob Preiudl, blagajnik, Ludovik Šijanec 
in Martin Šalamun, odbornika. 

Smarskorogaško učiteljsko društvo 
je imelo 9. t. m. dobro obiskan občni zbor v 
Šmarju pri Jelšah. O društvenem delovanju 
je nakratko poročal predsednik, ker je tajnik 
bolan. 

Blagajničarka g. I. Zupančičeva poda ra
čun o društvenem imetju. Za njeno vrlo delo 
jo predsednik zahvali. Blagajnica je izredno 
ugodna, zato sklene zbor poslati prvih 50 K 
za kamen družbi sv. Cirila in Metoda, člana
rina ostane tudi za leto 1911. po 4 K. 

Izvoljen je sledeči odbor: Kurbus T., 
predsednik, Sekirnik Š., podpredsednik, Dob
nik L. in Plere P., tajnika, Zupančičeva L, 
blagajničarka, Debelak I, in Korbar P., odbor 
nika, Horvat T., pevovodja. 

Prihodnje zborovanje bo na Ponikvi me
seca maj nika. Poleg drugega bo na dnevnem 
redu tudi: »Eazgovor o konferenčnih vpraša
njih". Nekateri člani žele, naj se redno pri 
zborovanjih razpravlja o važnih šolskih in sta
novskih vprašanjih. Tak pogovor bo učiteljstvo 
zanimal, navadno je tudi večje koristi od dolgih 
referatov. 

Poverjenik Slov. Šolske Matice prosi, naj 
blagovolijo šol. voditelji skrbeti, da bo vsaka 
šola član tega prekoristnega društva. Seveda 
ima sedaj knjige skoraj vsak učitelj; a za nami 
pridejo mlajši tovariši, ki bi te knjige nujno 
potrebovali, pa jih najbrž ne bodo mogli 
dobiti. 

Kako jih tudi naj kupujejo, še sproti 
komaj zmagamo stroške. Za šolo jih rabimo, 
šola jih naj naroči. 

Na snidenje pri majniškem izletu! 
Slovcnjebistrlško učit. društvo zbo

ruje 6. aprila ob pol 10. uri dop. v šoli na 
črešnjevcu, in sicer s sledečim vzporedom: 

1. Hospitacija. 
2. Običajne točke. 
3. Poročilo tov. zastopnika o delovanju 

v okr. šolskem svetu. 
4. Slučajnosti. 
Zborovanje se vrši ob vsakem vremenu. 
K obilni udeležbi vabi društveni 

o d b o r . 
Istra. 

Slovensko učiteljsko društvo T Istri . 
Odbor tega društva je imel dne 8. t. m. svojo 
sejo. Ker zboruje naša dična Zaveza že me
seca junija, se je skleuilo, da bode naše dru
štvo zborovalo že prvi četrtek maja, in sicer 
na Sp. Škofijah. 

Na zborovanju bo uvrščena v vzpored 
tudi tema: Kako deluj moderna šola za te
lesni razvoj mladine — in to zaradi poziva 
Zaveze, da zamoremo glavnemu referentu na 
Zavezini skupščini prijaviti svoje sprejete reso
lucije, nasvete in podatke. Prosimo le, da se 
zglasi glavni referent tudi za naše društvo. 

Prav tako opozarjamo p. n. ude na sklep 
občnega zbo a z dne 3. februarja 1910, v Ber
tokih glede drugih predavanj. Doslej se ni 
zglasil še nihče. 

Tudi socialni odsek bo poročal na zboro
vanju o svojem delovanju. 

Štajersko. 
Posavski učiteljski krožek je imel na 

Jožefovo svoj sestanek na Blauci pri tovarišu 
Likarju. Sklicateljica gospa dr. Eomihova je v 
svojem ogovoru pozdravila gospoda šolskega 
nadzornika Stiasnega, došle prijatelje šole in 
učiteljstva ter stanovske tovar še in tovarišiee, 
ki so prihiteli iz vseh bližnjih krajev, tako so 
s kranjske kakor s štajerske strani od Eadeč 
doli do Vidma. Vesele so bile in le prehitro 
so minile urice, ki smo jih preživeli v kolegi
alnem občevanju med petjem, napitnicami in 
ob neizčrpnem zdravem humorju nekaterih to
varišev, zlasti tovariša Humka s Krškega. 

Na veselo snidenje meseca majnika v 
Sevnici! 

Ormoško učiteljsko društvo je imelo 
9. m. m. v ormoški okoliški šoli svoje glavno 
zborovanje. Udeležilo se ga je 24 članov, t. j . 
70%, ter tovarišici Ivanka Svobodova iz Dor
nave in Mimika Šalamuuova iz Tomaža kot 
gosta. Svojo odsotnost sta opravičila 2 uda. 

Predsednik tovariš Bajšp je tokrat v 
svojih uvodnih besedah prijazno pozdravil tudi 
vse nenavzoče tovariše in tovarišiee, kar/ bi 
znalo zbuditi in oživiti njihovo zakrknjeno 
»zbordušo". 

Tov. Lud. Šijanec je razpravljal o raz
merju med učiteljem, duhovnikom in kmetom; 
kaj je pravi vzrok sedanjemu razmerju med 
temi sloji, ter podal navodila za prihodnjost. 
Podavanje je bilo v vseh točkah soglasno 
sprejeto. 

Iz tajnikovega letnega poročila je po
sneti, da je društvo koncem leta štelo 44 udov, 
in sicer 34 reduih, 4 izredne in 6 častnih. 
Izven društva je bilo 6 učiteljskih oseb. Bilo 
je 5 zborovanj ter 2 odborovi seji. Predavanj 
je bilo 6, in sicer: I. »Važnost skioptikona za 
šolo in ljudsko izobrazbo", demonstriral s ski
optikonom Lud. černej. II. »Stanko Vraz", 
predaval tov. Eosina. III. »Kako se naj šolska 
mladina vzgaja k točnemu izpolnjevanju dolž
nosti", predavala tovariša Kosi in Karbaš. IV. 
»Kako je navajati otroke k samodelavnosti in 
samostojnosti v računanju", podavala tova
riša Kosi in Preindl. V. »Na lastnih no
gah", predaval tov. Košar Bob. VI. »Učitelj, 
duhovnik in kmet", predaval tovariš Lud. 
Šijanec. 

Poročali so še v teku leta: Eajšp o 
svojem delovanju v okrajnem šolskem svetu, o 
»Lehrerbuudovem" zborovanju in o seji »Zveze 
slov. staj. učiteljev in učiteljic"; Porekar o 
glavnem zborovanju »Zveze slovenskih šta
jerskih učiteljev in učiteljic"; Jerše o veliki 
skupščini »Zaveze" v Novem mestu ter Olga 

Iz naše organizacije. 

Odsek za sestavo zakonskih načrtov nujno 
poživljamo, da bo na prihodnjem zborovanju 
prav zanesljivo rešil hvaležno nalogo, da ne 
pridemo s predložitvijo skupnih zakonov pre
pozno, ker nameruje že sam deželni odbor te 
predložiti deželnemu zboru v sprejem. Ako se 
ne morejo združiti vsi trije člani odseka, naj 
bi to izvršila ostala dva člana. 

Blagajnik toži, da se nismo odzvali še 
vsi s prispevkom k obrambnemu skladu. Naj
pozneje na dan zborovanja mora biti znesek 
zbran. Kdor se ne misli udeležiti zborovanja, 
pošlji blagajniku 3 + 1 j 4 K in odkrižal se 
bo stanovskega eksekutorja za leto dni. 

Trst. 
Občni zbor učiteljskega društva za 

Trst in okolico v Trstu je bil v nedeljo, 
12. t. m., ob 10. zjutraj v prostorih slovenske 
šole na Aquedottu. 

Predsednik tov. Ferluga pozdravi s pre
srčnim poetiško navdahnjenim govorom mno
gobrojno zbrane tovarišiee in tovariše. Posebno 
z veseljem pa pozdravlja slov. profesorje sred
njih šol, ki so vstopili v naš krog, zavedajoč 
se, da imamo isti smoter vzgajati nam za
upano mladino. Učiteljstvo jo izkleše iz sirove 
grude, a oni jo obdelajo v brušen kamen. 

Tajnik tov. Gerbec nam poda poročilo o 
delovanju miuolega društvenega leta. Iz tega 
posnemamo, da se je delovanje bolj omejilo na 
notranjost. Tudi število članov se je pomnožilo, 
tako da bodo v novem društvenem letu bele 
vrane slovanski učitelji v Trstu, ki bi ne bili 
v naši organizaciji. 

Ker je blagajnik nevarno obolel, se na 
predlog tov. Germka sklene, naj se poročilo 
opusti ter poroča o tem pri prihodnjem zbo
rovanju. 

Knjižničar tov. Valentič poroča, da se je 
tudi letos pridno nakupovalo knjige za šo
larske knjižnice, katerih je sedaj 11 (10 v 
okolici in 1 v mestu via Fontana) 

Poročevalec socialnega odseka tov. Sosič 
poroča o njega delovanju. 

Vsa omenjena poročila so bila sprejeta z 
odobravanjem. 

Izvolitev odbora, izobraževalnosocialnega 
odseka, pomnoženega odbora za sprejem »Za
veze" in delegatov zanjo se je vršila z vzklikom 
soglasno. 

V prvi seji so se odbori takole sestavili: 
Odbor: predsednik: Ferluga Štefan, nad

učitelj, dž. poslanec itd. na Opčinah, 
podpredsednik: dr. Merhar Ivan, c. kr. 

gim. profesor; 
tajnik: Germek Anton, mest. učitelj; 
namestnica: Hočevar Pavla, učiteljica 

CM. šole; 
blagajničarka: Scheimer Ana, mestna 

učiteljica; 
namestnica: Martelanc Amalija, mestna 

učiteljica; 
pevovodja: skladatelj Adamič Emil, učitelj 

CM. šole; 
knjižničar: Fonda Fran, mestni učitelj; 
odborniki: Dimnik Slavoj, c. kr. pripr. 

učitelj; Furlani Ivan, c. kr. učitelj na drž. 
nemški šoli; Subotic Katica, učiteljica srbske 
šole; Valentič Cril,vvoditelj; 

namestniki: Čok Amalija, v mest. učit.; 
Križman Nazarij, mest. učit., in Seme Anton, 
c. kr. učitelj na slov. šoli; 

pregledovalci računov: Kleinmaver pl. 
Ferdo, mestni učitelj, in Starec Ferdo, voditelj. 

Eazsodišče: Pakiž Autonija, mest. učit.; 
Valentič Anton. šol. ravnatelj v p., in Vrščaj 
Ivan, c. kr. učielj na drž. nemški šoli. 

Izobraževalnosocialni odsek: 
načelnik: dr. Merhar Ivan, c. kr. profesor; 
podnačelnik: Čok Andrej, c. kr. učitelj 

na slov. šoli; 
zapisnikarica: Gregorič Marica, mestna 

učiteljica; 
člani: Dolenc Mat., prof. c. kr. gimu.; 

Marinček Fran, mešč. učit. na trg. šoli; Mirk 
Vasilij, prof. na trg. šoli; Hočevar Pavla, učit. 
C M. šole; Sabadin Iva, mest. učit.; Klein
mayr pl. Ferdo, mest. učit; Seme Anton, 
c. kr. učit. na slov. šoli; Sosič Edvard, 
mest. učit., in Vrščaj Ivan, c. kr. učitelj. 

Veliki odbor za sprejem »Zaveze" se
stoji iz 37 članov, ki jim načeluje vodstvo 
društva. 

Kot zastopniki »Zaveze" so bili izbrani: 
čok Marija, Katinara; Godina Marija, 

Skedenj; Humplik Marija, Barkovlje; Posega 
Ida, Eojan; Gruntar Karel, Bazovica; Pakiž 
Emil Križ; Betriani Teodor, Trst in Waschte 
Gustav, Trst. 

Namestniki: Danev Ivan, Vrdela; čer
nagoj Marica, Bojan; Kos Fran, Trst; Šorc 
Josip, Opčine; Škerjanec Josipina, Opčine; Va
tovec Josipina, Opčine. 

Letnina ostane neizpremenjena (4 krone 
na leto). 

Pri tej točki predlaga tov. Germek, naj 
se ustanovi mali fond in sprejme se, da plača 
vsak član poleg letnine še 2 K, in sicer v 
aprilu in maju. 

Sklene se nadalje, da se sprejmejo prak
tikanti brezplačno v društvo. 

Ker je društvo plačalo delež 200 K za 
»Učit. konvikt", se izvoli zastopnikom tovariša 
Grmka Antona. 

Prihodnje javno zborovanje se določi 
za 4. oktobra na Katinari. 

Glede zborovanja vseslovanskega učitelj
stva v Krakovu se sklene, naj novoizvoljeni 
odbor pošlje okrožnico na vse šole s pozivom, 

naj se oni, ki se mislijo udeležiti tega zboro
vanja, priglasijo pri odboru, a ta potem izroči 
vse te gudeležence vodstvu »Zaveze", ki naj 
pri zborovanju določi kandidate za delegate v 
Krakovo. 

Končno se sklene, da se o priliki »Za
veze" v Trstu napravi koncert in razne druge 
prireditve, za katere naj skrbi pomnoženi 
odbor. Tov. predsednik priporoča, naj uči
teljstvo pošlje na odbor podatke: kako deluj 
moderna šola za telesni 'razvoj mladine in 
sklene to krasno uspelo zborovanje z željo, da 
nam novoizvoljeni odbori gotovo povzdignejo 
društvo na eno prvih mest jugoslovanskih 
učiteljskih društev. Poročevalec. 


